

PRAYERS

The House resumed debate on the motion of Mr. MacLaren, seconded by Mr. Lumley,—That Bill C-21, An Act to provide borrowing authority, be now read a second time and referred to the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs.

And debate continuing;

By unanimous consent, Mr. Trudeau, seconded by Mr. Nielsen and Mr. Broadbent, moved,—That this House, desiring to record its deep appreciation of the distinguished and faithful service to Parliament and to Canada of the Honourable Stanley Knowles, P.C., B.A., B.D., LL.D., designate him, effective upon his retirement from his membership in the House, an honorary officer of the House of Commons with an entrée to the Chamber and a seat at the Table.

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to, *nemine contradicente*.

Mr. Lewis, from the Standing Committee on Public Accounts, presented the First Report of the Committee. (Audited Financial Statements of the Government of Canada).—Sessional Paper No. 322-8/17.

Pursuant to Standing Order 69(13), the government was requested by the Committee to Table a comprehensive response to the Report.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issue No. 94 of the First Session of the Thirty-second Parliament and Issue No. 6 of the Second Session of the Thirty-second Parliament*) was tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 10 to the Journals*).

Mr. Tessier, from the Standing Committee on Agriculture, presented the Third Report of the Committee. (Capital Budgets of Farm Credit Corporation, 1983-84).—Sessional Paper No. 322-8/1B.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issue No. 4*) was tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 11 to the Journals*).

Mr. Bussièrès, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Response, pursuant to S.O. 69(13), of the Government of Canada, dated March 5, 1984, to the Twenty-Second Report of the Standing Committee on Public Accounts, with respect to Canadair Limited, presented to the House on Thursday, November 17, 1983 (Sessional Paper No. 321-8/17M). (English and French)—Sessional Paper No. 322-8/17A.

Mr. Munro (Esquimalt—Saanich), seconded by Mr. Paproski, by leave of the House, introduced Bill C-227, An Act to amend the Citizenship Act, which was read the first

PRIÈRE

La Chambre reprend le débat sur la motion de M. MacLaren, appuyé par M. Lumley,—Que le projet de loi C-21, Loi portant pouvoir d'emprunt, soit maintenant lu une deuxième fois et déferé au Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques.

Le débat se poursuit;

Du consentement unanime, M. Trudeau, appuyé par M. Nielsen et M. Broadbent, propose,—Que la Chambre désire témoigner à l'honorable Stanley Knowles, C.P., B.A., B.D., LL.D., sa profonde gratitude pour les services distingués et fidèles qu'il a rendus au Parlement et au Canada et le désigne, à compter de la date de sa retraite de la Chambre, fonctionnaire honoraire de la Chambre des communes avec accès au parquet de la Chambre et droit de prendre place au Bureau.

Après débat, cette motion, mise aux voix, est agréée *nemine contradicente*.

M. Lewis, du Comité permanent des comptes publics, présente le premier rapport de ce Comité (États financiers vérifiés du gouvernement du Canada).—Document parlementaire n° 322-8/17.

Conformément à l'article 69(13) du Règlement, le Comité demande au gouvernement de déposer une réponse globale au rapport.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages s'y rapportant (*fascicule n° 94 de la première session du trente-deuxième parlement et fascicule n° 6 de la deuxième session du trente-deuxième parlement*) est déposé.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 10 aux Journaux*).

M. Tessier, du Comité permanent de l'agriculture, présente le troisième rapport de ce Comité (Les Budgets d'investissement de la Société du crédit agricole, 1983-1984).—Document parlementaire n° 322-8/1B.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages s'y rapportant (*fascicule n° 4*) est déposé.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 11 aux Journaux*).

M. Bussièrès, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Réponse du gouvernement du Canada, en date du 5 mars 1984, au vingt-deuxième rapport du Comité permanent des comptes publics, en ce qui a trait à la Société Canadair, présenté à la Chambre le jeudi 17 novembre 1983 (document parlementaire n° 321-8/17M), conformément à l'article 69(13) du Règlement. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 322-8/17A.

M. Munro (Esquimalt—Saanich), appuyé par M. Paproski, dépose, avec la permission de la Chambre, le projet de loi C-227, Loi modifiant la Loi sur la citoyenneté, qui est lu une